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§ 174 Dnr KS-00433/2023  

Planprogram för Stavsätter- handelsutredning. 
Information 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen beslutade i april 2024 att anslå 150 000 kronor ur 

utvecklingsreserven för en direktupphandling av en handelsutredning för 

Ljusdal med en tillhörande konsekvensanalys i enlighet med alternativ två. 

 

Syftet med handelsutredningen är att belysa konsekvenser och utvecklings-

möjligheter för handeln i Ljusdal. Utredningen innehåller och tar hänsyn till 

dagens utbud, framtida marknadspotential, handelns behov, förmodad 

påverkan på befintlig handel i Ljusdal, Färila och Järvsö centrum, tydliga 

trender samt vara ett underlag för Ljusdals handels fortsatta utveckling. 

 

Det övergripande syftet med uppdraget är att förse kommunen med ett 

planeringsunderlag för det pågående arbete med ett planprogram för området 

Stavsätter i Ljusdal. Utredningen blir en vägledning för handelsetableringar 

på kort sikt, men även ett underlag för etableringsförfrågningar på längre sikt 

då utredningen syftar till att bli ett underlag till det pågående arbetet med en 

ny översiktsplan. 

 

Utredningens mål 

 

I handelsutredningen beskrivs vilken fördelning av olika typer av handel som 

är mest lämplig under de förutsättningar som gäller för Ljusdals kommun. 

Målet med handelsutredningen är att förse Ljusdals kommun med ett 

material som kan användas som ett underlag för ett politiskt ställnings-

tagande gällande en möjlig begränsning av markanvändningen detaljhandel 

inom planprogrammet för Stavsätter. 

 

Utredningens analyserar vad olika typer av detaljhandelsetableringar skulle 

ha för konsekvenser för handeln främst inom tätortstriangeln, men också för 

hela Ljusdals kommun. Utredningen blir en fallstudie för området Stavsätter 
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i Ljusdals kommun, men målet är att utredningen blir vägledande för 

liknande handelsförfrågningar framöver. 

 

Beslut i handelsfrågan 

 

Förslag från planprogrammets styrgrupp är att beslut om att begränsa handel 

eller inte på Stavsätter ska beredas i arbetsutskottet 17 oktober och beslutas 

av kommunstyrelsen 7 november. 

 

Konsult Henrik Wallin informerar om handelsutredningen. 

 

Nulägesanalys- handel 

 Stark utveckling för handeln i Ljusdal. 

 Dagligvaruhandeln har återhämtat sig efter butiksbranden i Järvsö 

och har stått emot ökad konkurrens från Bollnäs. 

 Stark utveckling i sällanköpsvaruhandeln. 

 Nyetableringar i sällanköpsvaruhandeln har drivit på utvecklingen.        

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 87 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Propositionsordning 

Akt  
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§ 175 Dnr KS-00170/2024  

Ansökan från Hälsinglands Hembygdskrets om bidrag 
för byggnadsantikvariska åtgärder 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Ansökan avslås.  

Sammanfattning av ärendet 

Hälsinglands hembygdskrets har återigen inkommit med en ansökan om 

kompletterande kommunala bidrag för nödvändiga underhållsåtgärder för 

dels Karlsgården i Bondarv i Järvsö samt för Bergmans skojegård vid 

Harsens fäbodvall i Järvsö. 

 

Kommunstyrelseförvaltningens ekonomienhet bedömer att stor restriktivitet 

ska prägla kommunens bidragsgivning utanför ordinarie bidragsformer samt 

att kommunen för närvarande har en negativ årsprognos 2024 och föreslår 

därför att ansökan avslås. 

 

Hälsinglands hembygdskrets ansökte tidigare om kommunala bidrag för 

nödvändiga underhållsåtgärder dels för Karlsgården i Järvsö samt dels för 

Bergmans skojegård vid Harsens fäbodvall i Järvsö enligt nedan. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023, § 186 att bevilja kretsen ett 

bidrag med 120 000 kronor för byggnadsantikvariska åtgärder, vilket avsåg 

kretsens egenfinansiering. 

 

Hälsinglands hembygdskrets ansöker nu återigen hos kommunstyrelsen i 

Ljusdals kommun om ytterligare kompletterande kommunalt bidrag för 

egenfinansieringen med 29 000 kronor för Karlsgården och med 61 744 

kronor för Bergmans skojegård, totalt 90 744 kronor. 

 

Bedömning 

 

Det finns i dagsläget kommunala bidrag till kulturföreningar, men dessa 

avser i huvudsak bidrag för fasta driftkostnader. Denna bidragsansökan 

handlar om bidrag för en egeninsats för att finansiera investeringsliknande 

byggnadsantikvariska underhållsåtgärder i externt ägda byggnader, varför de 

hanteras i särskild ordning. 
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En kommun har skyldighet att ha en god ekonomisk hushållning i sin 

verksamhet. Kommunala medel ska hanteras med försiktighet. Av detta 

följer att stor restriktivitet ska prägla kommunens bidragsgivning utanför 

ordinarie bidragsformer.  

 

Kommunen befinner sig dessutom i ett ansträngt ekonomiskt läge med en 

negativ årsprognos 2024. Det finns även i dagsläget stora underhålls- och 

upprustningsbehov av kommunens egna lokaler i kärnverksamheten som 

vida överstiger tillgängliga resurser. Detta ställer stora krav på prioritering 

och hushållning av kommunens medel. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår mot bakgrund av ovanstående att 

ansökan avslås. 

 

Arbetsutskottet föreslår att ansökan avslås.  

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 99 

Förslag till beslut 13 maj 2024 

Ansökan inklusive bilagor från Hälsinglands Hembygdskrets 26 april 2024 

Yrkanden 

Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): 

Bifall till ansökan. 

 

Lars Molin (M): Bifall till arbetsutskottets förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller Lars Molins  yrkande.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för Lars Molins yrkande, Nej-röst för Lena Svahns m fl yrkande.  
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Omröstningsresultat 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat bifalla Lars 

Molins yrkande. 

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 

Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 

Ja. 

 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej.  

Reservationer 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) reserverar sig mot beslutet.  

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Hälsinglands Hembygdskrets 
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§ 176 Dnr KS-00267/2024  

Ersättning av kommunala VA-anläggningar i Sandsjö  

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Kommunala VA-anläggningar i Sandsjö ska ersättas med enskilda 

 anläggningar.  

 

2. Det kommunala ansvaret upphör när ersättningsanläggningar är anlagda 

 och godkända. 

Sammanfattning av ärendet 

Områdena med anslutna fastigheter till den kommunala anläggningen i 

Sandsjö uppfyller inte Lagen om allmänna vattentjänsters krav på att VA-

anläggningen ska vara ett kommunalt ansvar, det vill säga försörja en samlad 

bebyggelse om 20–30 fastigheter. I Sandsjö är sju fastigheter anslutning till 

kommunalt spillvatten samt 19 fastigheter till kommunalt renvatten. Mindre 

än hälften av fastigheterna nyttjas för permanent boende. Det finns inget som 

tyder på att andelen permanentboende kommer att öka.  

 

En låg nyttjandegrad av fastigheter samt relativt långa ledningar innebär en 

för låg omsättning på vattnet, vilket blir problematiskt för funktionen på 

ledningar och verk.  

 

Ökade miljökrav på kommunala anläggningar innebär dessutom att 

kostnader för bland annat personaltid, kemikalier och el ökar. Enskilda 

anläggningar i stället för en kommunal bedöms bli ekonomiskt mer 

fördelaktigt både för VA-kollektivet och för den enskilda fastighetsägaren. 

 

Arbetsprocessen med att ersätta den kommunala anläggningen i Sandsjö är 

påbörjad genom att medborgardialog har genomförts där fastighetsägarna 

över lag ställer sig positiva till fortsatt utredning. Utredningsprocess, 

inklusive dialog med miljöenheten, om ersättningsanläggningar har påbörjats 

och visar att ersättning är teoretiskt genomförbart.  

 

I Sandsjö föreligger olika förutsättningar för olika fastigheter. Vissa har både 

kommunalt ren- och spillvatten och vissa har bara det ena. Förutsättningarna 
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på de separata fastigheterna att anlägga ersättningssanläggningar ser också 

olika ut, på vissa är det enkelt att genomföra och för andra krävs det mer 

utredningar. Likaså kan det finnas möjlighet för Ljusdal Vatten AB att enkelt 

anlägga ersättningsanläggningar för vissa fastigheter alternativt ersätta en 

nyttighet i taget.  

 

Processen för området i Sandsjö är nu i uppstartsskedet av utredningsfasen.  

För att Ljusdal Vatten AB ska kunna lägga resurser på vidare utredningar, 

till exempel utföra fältundersökningar och upphandla entreprenör, är det 

viktigt att formellt beslut om att verksamhetsområdet ska upphöra fattas 

(beslutspunkt 1).  

 

Beslutet är också ytterst viktigt för att kunna ge möjlighet för de fastighets-

ägare som själva vill genomföra anläggandet av ersättningsanläggning att 

påbörja det arbetet. I och med beslutet i kommunfullmäktige kan de 

fastighetsägarna avsluta sina kommunala anslutningar och anlägga egna 

anläggningar när de vill och är inte beroende av när Ljusdal Vatten AB:s 

planering.  

 

Beslutet om ersättning av kommunala anläggningar behöver fattas med en 

genomförandeperiod för att kunna hantera anläggandet av ersättnings-

anläggningar samt den juridiska processen (beslutspunkt 2).      

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 101 

Förslag till beslut 16 augusti 2024 

Underlag från Ljusdal Vatten AB, 12 juli 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 177 Dnr KS-00308/2024  

Utredningsuppdrag gällande toalett i Lassekrog 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram kostnader för att få toaletten i 

 bruk. 

 

2.  Kommundirektören får i uppdrag att ta fram driftskostnader. 

 

3.  Uppdragen ska presenteras på kommunstyrelsens sammanträden 27 

 november 2024. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsens ordförande föreslår att kommundirektören ska få  

uppdrag att ta fram kostnader för att få toaletten i Lassekrog i bruk samt att 

ta fram driftskostnader.  

Beslutsunderlag 

Förslag från kommunstyrelsens ordförande 

Yrkanden 

Lena Svahn (S), Solange Nordh (C) och Kristoffer Kavallin (MP): I  första 

hand ska ärendet återremitteras för klargörande av kommunens utsikter runt 

att hitta en lösning tillsammans med Trafikverket. Kårböles situation ska 

ingå i kommunikationen för en nödvändig helhetsbild av trafikstråket.  

 

I andra hand om yrkas att: 

 

1. Kårböles situation ska ingå i samma ärende för en nödvändig helhetsbild 

 av trafikstråket.  

 

2. Investeringskostnader ska tas fram för rastplats på Lassekrog, med 

 beskrivning runt tänkt standard, kravspecifikationer och kvalité. Inklusive 

 ansökan om vägvisning med rastplatsmärke och skyltning både i 

 Lassekrog och Kårböle. 

 

3. Kalkyl på driftsätt och driftskostnad ska tas fram. 
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Lars Molin (M): Bifall till förslaget från kommunstyrelsens ordförande.  

 

Kristoffer Kavallin (MP): Ärendet ska i första hand återremitteras. 

 

I andra hand ska ärendet kompletteras med: 

 En tydlig redogörelse av den dialog som förts med Trafikverket om 

deras ansvar. 

 Beslutspunkt om ytterligare ansträngning för dialog och 

påtryckningar mot Trafikverket. 

 En tydlig redogörelse av den dialog (eller brist på densamma) som 

kommunen haft med Kårböle Byalag. 

 Beslutspunkt om dialog med Kårböle byalag för att säkerställa att den 

lösning som utreds fram även möter deras behov. 

 En tydlig redogörelse för vad Landsbygdsutvecklaren och andra 

ansvariga tjänstepersoner och politiker redan gjort för att driva frågan 

framåt. 

 

Jonas Rask-Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Kojbyns skötsel 

och förvaltning bör belysas utifrån eventuella samordningsvinster. 

 

Ärendet ajourneras. Efter 15 minuter återupptas förhandlingarna. 

 

Solange Nordh (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Kommunstyrelsens 

ordförande får uppdrag att säkerställa att ärenden bereds och underlag 

tillhandahålls till kommunstyrelsen innan beslut. 

 

Henrik Karlström (SD): Bifall till ordförandens förslag. Avslag på övriga 

yrkanden. 

Propositionsordning nr 1 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 

återremissyrkande. Ordföranden finner att yrkandet avslås. Ärendet ska 

sålunda avgöras idag. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att avslå återremissyrkandet, Nej-röst för att bifalla 

återremissyrkandet. 
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Omröstningsresultat nr 1 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Lena 

Svahns m fl yrkande om återremiss.  

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 

Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 

Ja. 

 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 

 

Propositionsordning nr 2 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 

yrkanden. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår dessa. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att avslå Lena Svahns m fl yrkande, Nej-röst för att bifalla 

yrkandet. 

 

Omröstningsresultat nr 2 

 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Lena 

Svahns m fl yrkande. 

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 

Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 

Ja. 

 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 

 

Propositionsordning nr 3 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår dessa.  

 

Omröstning begärs. 
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Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att avslå Kristoffer Kavallins yrkande, Nej-röst för att bifalla 

yrkandet. 

 

Omröstningsresultat nr 3 

 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 

Kristoffer Kavallins yrkande. 

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 

Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 

Ja. 

 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 

 

Propositionsordning nr 4 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Solange Nordhs 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att avslå Solange Nordhs yrkande, Nej-röst för att bifalla 

yrkandet. 

 

Omröstningsresultat nr 4 

 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 

Solange Nordhs yrkande. 

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 

Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 

Ja. 

 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 

 

 

 

KS 20240925 för digital signering
(Signerat, SHA-256 48C598AB168927A338C2C7A198FE0D0865C02592C540A23F4E1D1628642432E6)

Sida 14 av 40



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 

Sida 

15(39) 

Datum 

2024-09-25 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Propositionsordning nr 5 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Jonas Rask-

Samuelssons yrkande.  Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår 

yrkandet.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att avslå Jonas Rask-Samuelssons yrkande, Nej-röst för att bifalla 

yrkandet. 

 

Omröstningsresultat nr 5 

 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Jonas 

Rask-Samuelssons yrkande. 

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 

Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 

Ja. 

 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 

 

Propositionsordning nr 6 

 

Ordföranden ställer slutligen proposition om bifall eller avslag till sitt eget 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

Reservationer 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 

Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) reserverar sig mot besluten.  

 

 

Beslutsexpediering 

Akt  

Kommundirektören för verkställande  
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§ 178 Dnr KS-00093/2024  

Motion från Solange Nordh (C) om höjd ersättning till 
valarbetare 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen bifalles såtillvida att arvodesersättningarna ses över.          

Sammanfattning av ärendet 

Solange Nordh (C) har lämnat en motion om höjd ersättning till valarbetare. 

 

I motionen skriver Solange Nordh: 

 

"De allmänna valen är kärnan av demokratin och fundamentet i vårt 

samhällsbygge. Det är här medborgarna gör sin främsta demokratiska insats 

för hur de politiska, dvs våra gemensamma resurser, besluten fattas och 

vilken inriktning samhället ska göra. Det är av vikt att valen kan genomföras 

säkert, öppet och tillgängligt för alla medborgare.  

 

För att detta ska vara möjligt behövs under valdagen många valarbetare. 

Dessa personer utför insatsen med egen och frivillig insats, med minimal 

ekonomisk ersättning. Vår situation är den att den gruppvalarbetare som är 

den mest trogna och kompetenta består av en alltmer åldrad församling. 

Kommunen har idag svårt att attrahera nya medborgare till dessa uppdrag 

och den viktiga insats de gör för demokratin.  

 

Ett av flera medel för att locka nya medborgare till uppdraget samt att 

erkänna betydelsen för de trogna valarbetarna är att se över den ekonomiska 

ersättningen. Det är också viktigt att ersättningen är likvärdig mellan 

kommunerna i Gävleborgs län. Idag har Ljusdals kommun en av de lägsta 

ersättningarna till valarbetarna – trots att uppdraget är lika viktigt i Ljusdals 

kommun som i till exempel Gävle eller Hudiksvalls kommuner. 

 

Med ekonomisk ersättning i nivå med Gävle kommun skulle det innebära 

ersättning beroende på uppdrag mellan 4–5,3 procent av riksdagsledamots 

arvode. Ekonomiskt innebär det cirka 70 000 kronor extra i kostnad för 
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kommunen. Centerpartiet föreslår med anledning av att stärka 

valengagemanget: 

 

 att höja arvode för valarbetare i de allmänna valen i nivå med Gävle 

kommuns nivåer. 

 

 att säkerställa att arvode är indexuppräknat. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 26 februari 2024, § 26 att skicka motionen 

till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade motionen till valnämnden för yttrande. 

 

Valnämnden föreslår att motionen avslås. I sitt yttrande skriver nämnden att 

valnämnden vid sitt januarisammanträde beslutade att avslå ett yrkande från 

Daniel Sunesson och Solange Nordh om att arvodesersättningen till röst-

mottagare, inklusive ordförande och vice ordförande, i Ljusdals kommun vid 

valet 2024 höjs till att ligga i nivå med Gävle kommuns arvoden 2024. Efter 

det har Solange Nordh lämnat en motion till kommunfullmäktige om höjd 

ersättning till valarbetare. 

             

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att vid 

valnämndens sammanträde i januari avslogs ett yrkande gällande detta. Att 

låsa ersättningen mot en nivå som Gävle har är inte rätt väg att gå, då det kan 

vara vanskligt då ersättningen både kan ökas och sänkas.  

 

Jag anser dock att man behöver se över arvodesersättningen så att Ljusdals 

valarbetare ligger i nivå med liknande orter. 

 

Därmed anser jag att motionen ska bifallas såtillvida att arvodesersätt-

ningarna ses över.  

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 93 

Förslag till beslut 28 maj 2024 

Yttrande från Valnämnden 2 april 2024 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 februari 2024, § 26 

Motion 26 februari  

Yrkanden 

Irène Jonsson (S): Ärendet ska återremitteras.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Irène Jonssons 

återremissyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 179 Dnr KS-00478/2023  

Medborgarförslag om elljusspår på Mågamon 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om elljusspår på Mågamon har 

inkommit. 

 

Förslagsställaren skriver att "jag tycker det vore guld om ni gjorde ett 

elljusspår på Mågamon. Det kanske skulle räcka om ni tog 3,5 km-spåret. 

 

Det är så otroligt många som är på Måga och om det fanns ljus där skulle 

man även kunna dra upp skidspår vintertid." 

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 147 att skicka medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget för yttrande till 

samhällsservicenämnden.  

 

Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 

yttrande skriver nämnden att i dagsläget finns nio etablerade kommunala 

elljusspår för skidåkning och löpträning i kommunen där fritidsenheten, i 

vissa fall i samverkan med föreningslivet, ansvarar för drift och underhåll av 

anläggningarna.  

 

Inga ekonomiska möjligheter bedöms finnas i dagsläget att ytterligare utöka 

antalet kommunala elljusspår i kommunen, och därför föreslår nämnden att 

medborgarförslaget ska avslås.            

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunen idag 

har nio etablerade kommunala elljusspår för skidåkning och löpträning där 

fritidsenheten, i vissa fall, samverkar med föreningslivet, gällande ansvaret 
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för drift och underhåll av anläggningarna. Idag har kommunen inga 

ekonomiska möjligheter att utöka antalet kommunala elljusspår. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås. 

 

Arbetsutskottet föreslår 11 juni 2024, § 94 att medborgarförslaget avslås. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 94 

Förslag till beslut 28 maj 2024 

Samhällsservicenämndens yttrande 19 april 2024 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 147 

Medborgarförslag 23 oktober 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 180 Dnr KS-00374/2023  

Medborgarförslag om trafiksäkerhetsåtgärder runt 
Stenhamreskolan 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Medborgarförslaget återremitteras.    

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om trafiksäkerhetsåtgärder runt 

Stenhamreskolan har inkommit. Förslagsställaren skriver: 

 

"Jag skriver till er som representant för flera boende på Stenhamregatan och 

Västra Gränsgatan med anledning av några trafikrelaterade problem som 

påverkar vårt område negativt. 

 

Det handlar om fordon, mestadels EPA-traktorer, som framförs och parkeras 

på våra gator under skoldagar, mellan klockan 08:00 och 16:00. På Sten-

hamregatan har det blivit vanligt att våra privata uppfarter används som 

vändplatser för dessa fordon, då gatan saknar vändplats. Detta skapar en 

säkerhetsrisk för lekande barn när dessa fordon framförs i hög hastighet. 

 

På Västra Gränsgatan är det liknande problem men med en annan vinkling. 

Där skapar parkerade fordon hinder som försvårar framkomligheten, 

speciellt vid möten mellan fordon. 

 

Vi tror att dessa problem kan åtgärdas genom att införa ett parkeringsförbud 

på Stenhamregatan och Västra Gränsgatan under de specificerade tiderna. 

Dessutom skulle vägbulor på strategiska platser längs Västra Gränsgatan 

kunna hålla hastigheterna på en acceptabel nivå. 

 

Parkeringsbehovet i området är välkänt, vilket framgick i Ljusdals-Posten 

redan den 5 maj 2022 på sidan 5, när de skrev om att den yta som nyttjades 

för parkering av EPA-traktorer omvandlades till personalparkering. Som 

respons på detta problem föreslår vi att anlägga en ny parkeringsyta på 

ängen, nedanför Stenhamreskolan, som vetter mot kolonilotterna. 

 

Vi ser fram emot att höra från er.” 
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Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 118 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 

för yttrande. 

 

Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande att gata- och parkenheten 

liksom förslagsställaren upplever att trafiksituationen runt Stenhamreskolan 

är problematisk. Att införa parkeringsförbud på Stenhamregatan och Västra 

Gränsgatan utan att kunna erbjuda ett alternativ innebär att problemet bara 

flyttas till andra gator i närheten. Bedömningen är att skolan som är en 

arbetsplats för både lärare och elever har utrymmen för att utöka parkerings-

ytorna inom egen kvartersmark. Förslagsvis bör det kunna gå att anlägga 

parkering i anslutning till befintlig grusparkering mot Västra Gränsgatan. Att 

enligt förslaget anlägga en parkering sydväst om Västra Gränsgatan innebär 

en ytterligare utfart vilket om möjligt bör undvikas. Gata- och parkenheten 

kan därefter se över parkeringsförbud inom aktuellt område. 

Vad gäller farthinder så finns ett på Västra Gränsgatan, och om denna 

lösning genomförs ser Gatapark i nuläget inget ytterligare behov av 

farthinder.  

 

Därmed föreslår samhällsservicenämnden att medborgarförslaget ska 

bifallas. 

 

Därefter skickades medborgarförslaget för yttrande till Ljusdalshem och 

Stenhamreskolan. 

 

Ljusdalshems vd  skriver i sitt yttrande att då Stenhamreskolan upplevde 

stora problem med EPA-traktorer inne på skolområdet och vid parkeringen 

inne på skolområdet, så gjordes parkeringen om till personalparkering för 

skolans anställda. Information gick ut till föräldrar och elever och där 

informerades det även om att det fanns lediga parkeringsplatser att hyra 

bredvid skolan hos fastighet och gata- och parkenheten. Fastighet har i 

skrivande stund 20 lediga parkeringsplatser för uthyrning vid skolan och det 

finns säkert lediga parkeringsplatser att hyra av gata- och parkenheten. Om 

man skall investera i nya parkeringar så måste investeringspengar anslås, 

antingen att det går på fastighets budget eller skolans. Skall det vara 

motorvärmare på dessa nya parkeringar eller inte? Hur man än gör så kostar 

denna investering pengar och någon måste betala kapitaltjänstkostnaden, el- 

samt snö-/gruskostnaden på sin budget. 

 

"Mitt förslag är att man först inför parkeringsförbud på de gator som man har 

problem på samtidigt som man återigen går ut med information till föräldrar 
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och elever om att det finns parkeringsplatser att hyra. Med övervakning och 

bötfällning av felparkerade fordon finns ett bra incitament till att hyra en 

parkeringsplats. Skulle det visa sig att det efter denna åtgärd, saknas 

parkeringsplatser så får investeringsmedel anslås och beslut tas om viken 

budget denna investering skall belasta." 

 

Stenhamreskolans rektor skriver i sitt yttrande att hon håller med förslags-

ställaren och gata- och parkenheten om att trafiksituationen runt Stenhamre-

skolan är problematisk. Hon vill betona vikten av att om det blir ett parke-

ringsförbud på Stenhamregatan och Västra Gränsgatan måste det erbjudas 

fler parkeringsplatser i anslutning till skolan.  

 

”För skolans del är det viktigt att inte ta grönområdet i kurvan i anspråk till 

ny parkering då den ytan används flitigt i undervisningen i idrott och hälsa. 

Däremot finns det utrymme för detta längst Västra Gränsgatan innan 

nuvarande parkeringar. 

 

Min uppfattning är att detta bör bli en gratis parkering utan elstolpar så 

ungdomarna kan ha råd att parkera här. Åldersgränsen för AM-kort väntas 

höjas till 16 år, detta ska röstas igenom i EU parlamentet. Detta skulle kunna 

innebära att problemet ser annorlunda ut om något år då våra elever i så fall 

inte kör EPA förrän eventuellt sista terminen i åk 9." 

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då Stenhamre-

skolan är en arbetsplats för både lärare och elever bör man hitta en lösning 

för att tillgodose parkeringar, både för lärare men också för elever med EPA-

traktorer. 

 

Att kommunen idag har parkeringar som är avgiftsbelagda är även det ett 

problem, då jag ser möjligheten att upplåta platser till EPA-traktorerna utan 

att ta en avgift. Detta borde vara en enkel lösning för att komma till rätta 

med parkeringsproblemen i området. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska bifallas. 

 

Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget bifalles. 
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 96 

Förslag till beslut 28 maj 2024 

Yttrande från Stenhamreskolan 13 maj 2024 

Yttrande från Ljusdalshem 14 mars 2024 

Samhällsservicenämndens yttrande 20 februari 2024, § 13 

Medborgarförslag 16 augusti 2023 

Yrkanden 

Lena Svahn (S): Ärendet ska återremitteras.  

 

Ajournering  begärs. Efter fem minuter återupptas förhandlingen.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 

yrkande om återremiss. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

KSAU 
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§ 181 Dnr KS-00283/2024  

Initiativärende från Lena Svahn (S) om framtiden för 
Kyrksjöbadet 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Ärendet skickas till samhällsservicenämnden för yttrande.  

Sammanfattning av ärendet 

Lena Svahn (S) har vid ett tidigare ärende lämnat ett initiativärende. Ärendet 

hann inte behandlas vid det ärende som det väcktes. 

 

Lena Svahn skriver: 

 

"Debatt om Kyrksjöbadet har väckts i media med en missvisande 

uppfattning att kommunen inte ansvarar för det. Diskussion om 

byggkostnad, drift och skötsel ägde rum i samhällsutvecklingsutskottet 

2015-06-09 (0464/2010). Där framgår att driftskostnaden för skötseln 

kommer lösas internt inom förvaltningen ihop med det övriga parkområdet. 

Naturligtvis är det kommunens badplats när kommunen investerat i den och 

driften är utredd.  

 

Jag anser att kommunen inte tar det ansvar vi ska och platsen förfaller. 

Politiken bör ställning till om Kyrksjöbadet ska fortsätta existera som ett 

kommunalt bad eller om platsen ska rensas och snyggas upp till en vanlig 

mötesplats att vara på. Kommunchefen har redan ett uppdrag (§52, KS mars 

2023) att se över statusen på kommunens badplatser samt Folkparkbadet, 

trots att årliga besiktningar görs på de andra fem badplatserna. Jag föreslår 

att Kyrksjöbadet läggs in i det ärendet och utreds. 

  

För att politiken ska kunna ta ställning till om badplatsen är lämplig behöver 

bakgrunden redogöras för, där bland annat avloppsvatten läckt ut, botten-

slammet innehåller farliga kemiska ämnen, badet har stundtals varit stängt 

och en bottenmatta för att säkra badmiljön har lagts ut. En riskanalys av 

miljö och säkerhet behöver göras. Ungefärlig driftskostnad måste också 

tydliggöras.  Om platsen är lämplig ska kommunen sköta den såväl som allt 

annat runt omkring. 
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Jag yrkar sammanfattningsvis på följande: 

 Kyrksjöbadets fortsatta varande ska beslutas utifrån en utredning och 

riskanalys av miljö och säkerhet. 

 Driftskostnad ska beräknas för ställningstagandet. 

 Beslutet/listan över kommunala badplatser ska revideras i enlighet 

med samhällsutvecklingsutskottets protokoll. 

Beslutsunderlag 

Initiativärende 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att ärendet skickas till samhällsservicenämnden för 

yttrande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden för yttrande 
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§ 182 Dnr KS-00296/2024  

Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) gällande 
kommunstyrelsens utövande av uppsiktsplikt 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Kristoffer Kavallins yrkande avslås.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har vid ett tidigare sammanträde lämnat in ett 

initiativärende gällande kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

 

Kristoffer Kavallin skriver:  

 

Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen (kapitel 6, § 1) en uppsiktsplikt 

över nämnder och kommunala bolag. Denna plikt innefattar att säkerställa att  

verksamheten bedrivs i enlighet med kommunfullmäktiges beslut, gällande 

lagar samt med en ekonomisk styrning som är hållbar och effektiv. Som 

ledamöter i kommunstyrelsen har vi ett gemensamt ansvar att se till att 

uppsiktsplikten utövas systematiskt och korrekt för att garantera att hela 

kommunens verksamhet fungerar väl och i enlighet med de ramar som 

fastställts. 

 

Under Framtid Ljusdals styre har det vid flertalet gånger kommit 

anmärkningar från revisionen och flertalet granskningar och rapporter som 

kan underminera medborgarnas förtroende att detta arbete sköts på ett 

tillfredsställande sätt. 

 

Jag föreslår härmed att kommunstyrelsens ordförande, Pernilla Färlin (M), 

lämnar en utförlig redogörelse för hur kommunstyrelsen under hennes 

ledning säkerställer att kommunstyrelsen uppfyller detta centrala uppdrag på 

ett systematiskt och korrekt sätt. Denna redogörelse bör inkludera, men inte  

begränsas till, följande: 

1.  Hur uppsiktsplikten praktiskt utövas i relation till nämnder och 

 kommunala bolag. Vilka rutiner finns? Årshjul? Checklistor? 

2.  Vilka rutiner och processer som finns på plats för att följa upp och  

 övervaka att verksamheterna sköts ändamålsenligt och enligt lag. 

3.  Hur den ekonomiska uppföljningen sker, och vilka verktyg eller metoder  

 som används för att säkerställa en god ekonomisk kontroll. 
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4.  Hur kommunstyrelsen rapporterar till kommunfullmäktige om sitt  

 uppföljningsarbete. 

5. Hur eventuella brister eller problem som upptäcks inom ramen för  

 uppsiktsplikten åtgärdas. 

 

Syftet med detta initiativärende är att öka transparensen och medborgarnas  

förtroende för det politiska styret genom att säkerställa att kommunstyrelsens  

uppsiktsplikt utövas på ett förutsägbart, korrekt och tillfredsställande sätt. En  

tydlig och detaljerad redogörelse kommer att bidra till att stärka vårt  

gemensamma arbete för kommunens bästa och säkerställa att vi agerar i  

enlighet med de skyldigheter som åligger kommunstyrelsen. 

 

Jag föreslår att kommunstyrelsens ordförande Pernilla återkommer till  

kommunstyrelsen med en skriftlig redogörelse, som sedan kan diskuteras vid 

ett kommande sammanträde. " 

Beslutsunderlag 

Initiativärende 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att Kristoffer Kavallins yrkande avslås. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

Protokollsanteckning 

Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 183 Dnr KS-00307/2024  

Val av ledamot i Kommunala pensionärsrådet 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Lena Svahn (S) väljs till ledamot i Kommunala pensionärsrådet. 

 

2. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen antog i maj månad ett nytt reglemente för Kommunala 

pensionärsrådet (KPR). 

 

I reglementet står att pensionärsföreningarna utser sex ordinarie ledamöter. 

Kommunen representeras av kommunstyrelsens ordförande, 

omsorgsnämndens ordförande samt ytterligare en ledamot. 

 

Ordförande i KPR utses av pensionärsföreningarna. Kommunstyrelsen utser 

vice ordförande.  

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att oppositionsråd Lena Svahn (S) väljs till ledamot i 

Kommunala pensionärsrådet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Lena Svahn 

Förtroendemannaregister 

Kommunala pensionärsrådet 
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§ 184 Dnr KS-00309/2024  

Tillsättande av en fullmäktigeberedning med uppgift att 
se över kommunens nämndorganisation i syfte att 
skapa en mer effektiv politisk organisation 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  En fullmäktigeberedning tillsätts med uppgift att se över och komma med       

     förslag på en nämndorganisation i syfte att få en mer effektiv politisk      

     organisation. 

 

2.   Förslaget ska vara klart senast 30 juni 2025. 

 

3.    En ledamot och en ersättare från varje parti ska väljas till   

 fullmäktigeberedningen. Utöver detta ska en ordförande väljas. Ersättare 

 deltar endast när ledamot är förhindrad att delta.  Valen ska ske på 

 kommunfullmäktiges sammanträde 30 september 2024.   

 

4.   Fullmäktigeberedningen ska ha tillgång till administrativt stöd av  

      kommunledningskontoret. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade i juni 2024 att fastställa grundstruktur till ny 

förvaltningsorganisation enligt organisationsutredningens framlagda förslag. 

Den nya organisationen ska gälla från 1 januari 2025. 

 

Utredningen av förvaltningsorganisationen identifierade fördelar med att 

även se den politiska nämndstrukturen. En hel del effekter kan nås genom att 

enbart omstrukturera förvaltningsorganisationen, men en genomlysning av 

även nämndstrukturen medför att det finns möjlighet att skapa en politisk 

organisation som speglar förvaltningen vad gäller att förenkla och förtydliga 

roller, ansvar, rutiner och processer. Projektgruppen rekommendationer var 

att en utredning gällande den politiska organisationen genomförs och 

påbörjas relativt skyndsamt efter beslutet om ny förvaltningsorganisation.  

 

Kommunstyrelsens ordförande föreslår att en fullmäktigeberedning tillsätts 

med uppgift att se över och komma med förslag på en nämndorganisation i 
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syfte att få en mer effektiv politisk organisation. Förslaget ska vara klart 

senast 30 juni 2025. En ledamot och en ersättare från varje parti ska väljas 

till fullmäktigeberedningen. Utöver detta ska en ordförande väljas. Ersättare 

deltar endast när ledamot är förhindrad att delta. Valen ska ske på 

kommunfullmäktiges sammanträde 30 september 2024.  

 

Fullmäktigeberedningen ska ha tillgång till administrativt stöd av 

kommunledningskontoret.       

Beslutsunderlag 

Förslag från kommunstyrelsens ordförande 17 september 2024 

Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Effektiv politisk 

organisation ska bytas ut till Funktionell, demokratisk och förankrad politisk 

organisation. 

 

Ersättarna ska alltid ha rätt att delta i fullmäktigeberedningen.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins yrkande om att byta ut ”Effektiv politisk organisation” mot 

Funktionell, demokratisk och förankrad politisk organisation. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen avslår detta. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för avslag till Kristoffer Kristoffer yrkande, Nej-röst för bifall till 

Kristoffer Kavallins yrkande. 

 

Omröstningsresultat 

 

Med 8 Ja-röster mot 3 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 

yrkandet. 

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Roger Kastman 

(KD), Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Kjell Israelsson (M) och Marie-

Louise Hellström (LB) röstar Ja. 
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Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer Kavallin (MP) och Solange Nordh 

(C) röstar Nej. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins yrkande om att ersättare alltid ska ha rätt att delta i 

fullmäktigeberedningarna. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår 

detta. 

 

Ordföranden ställer slutligen proposition om bifall eller avslag till sitt eget 

förslag om att tillsätta en fullmäktigeberedning. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detta.   

 

 

Reservationer 

 

Kristoffer Kavallin (MP) och Jonas Rask-Samuelsson (C)reserverar sig mot 

beslutet. 
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§ 185 Dnr KS-00009/2024  

Delegationsbeslut 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Delgivningen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

För kommunstyrelsens kännedom finns delegationsbeslut nr 46-50. 

 

Samtliga delegationsbeslut finns tillgängliga vid sammanträdet.           

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 5 september 2024 

Förteckning över anmälda delegationsbeslut 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att delgivningen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Delegationspärm 
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§ 186 Dnr KS-00008/2024  

Protokoll för kommunstyrelsens kännedom - 
uppsiktsplikt 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 

beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 

information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 

denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 

protokoll som är aktuella är: 

 

 Omsorgsnämnden 28 augusti 

 Utbildningsnämnden 22 augusti 

 Samhällsservicenämnden 20 augusti 

 Arbetsmarknads- och socialnämnden 27 augusti 

 AB Ljusdalshem 22 augusti inklusive bilagor 

             

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 5 september 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 187 Dnr KS-00002/2024  

Verksamhetsplan och detaljbudget 2024 för 
omsorgsnämnden 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Omsorgsnämnden får inkomma till kommunstyrelsens sammanträde 27 

 november med verksamhetsplan och detaljbudget för 2025.           

Sammanfattning av ärendet 

Omsorgsförvaltningen har planerat att inkomma med verksamhetsplan och 

detaljbudget för 2025enligt fastställt tidsschema. På grund av höga 

arbetsbelastningar inom förvaltningen samt tillsättningen av en ny 

förvaltningschef, ser vi dock att en förlängning av inlämningstiden behövs. 

  

Vidare har förvaltningen ett ekonomiskt underskott, vilket kräver ytterligare 

arbete med framtagning och justering av åtgärdsplaner för att säkerställa 

långsiktig ekonomisk balans. Den nya ledningen behöver tid för att få en 

helhetsbild över situationen och kunna utarbeta nödvändiga planer. 

 

En förlängd tidsram för inlämning skulle ge den nya ledningen möjlighet att 

utarbeta en mer grundlig och hållbar plan, samt säkerställa att handlingarna 

är kompletta och tillfredsställande. 

 

Kommundirektör och kommunledningschef föreslår därför att 

inlämningstiden för de begärda handlingarna till kommunstyrelsen förlängs 

med en månad, till november 2024.        

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 25 september 2024  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förslaget. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, omsorgsnämnden, ekonomienheten 
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§ 188 Dnr KS-00324/2024  

Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) om "Kor på 
rot" och utvecklade upphandlingskrav 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Ärendet får tas upp på dagordningen.  

 

2. Ärendet skickas till beredningen. 

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) väcker ett initiativärende om "kor på rot" och 

utvecklade upphandlingskrav. 

 

En långsiktig förvaltning av jordbruksmarken kräver en långsiktig 

förvaltning av våra lantbrukare och detta är nödvändigt för att nå det 

nationella miljökvalitetsmålet ”Ett rikt odlingslandskap”. 

 

Att värna det lokala jordbruket säkrar en mångfald av små aktörer i vår 

kommun. Det innebär mer trygga, korta och mer klimat och miljövänliga 

försörjningskedjor samt en stärkt beredskap. 

 

Det gynnar också det lokala ekonomiska ekosystemet och bidrar starkt till 

det prioriterade målet ”Ljusdal ska ha ett blomstrande företagsklimat.” 

 

Vi som kommun har en viktig roll i att utveckla hållbarhetskriterier för 

upphandlingar som gynnar ekologiska och lokala producenter vilket 

samtidigt stärker beredskapen. 

 

Med det yrkas att kommunstyrelsen beslutar att: 

 

1. Utreda ”Kor på rot”, exempel från Härjedalen. 

2. Utreder hur upphandlingskraven kan utvecklas så de mera gynnar 

lokala och lokala ekologiska producenter.  

Beslutsunderlag 

Initiativärende 
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Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP):  ”Kor på rot”, exempel från Härjedalen, ska 

utredas. Det ska även utredas hur upphandlingskraven kan utvecklas så de 

mera gynnar lokala och lokala ekologiska producenter 

 

Pernilla Färlin (M) och Lars Molin (M): Ärendet skickas på beredning.  

Propositionsordning 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet får tas upp på 

dagordningen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag sitt eget yrkande att 

ärendet skickas på beredning. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

bifaller detta.  

Protokollsanteckning 

Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig skriftligt mot beslutet: 

 

Det är viktigt att betona att min reservation i detta ärende inte handlar om att 

jag är emot att ärenden bereds. Tvärtom handlar den om hur Framtid Ljusdal 

hanterar de ärenden som de påstår att de bereder. 

 

Som ledamot i opposition representeras jag främst av oppositionsrådet, som 

nekas tillträde till beredningarna. Genom att agera på detta sätt förvägrar 

Framtid Ljusdal oppositionsrådet de nödvändiga förutsättningar som krävs 

för att fullgöra det uppdrag som kommunfullmäktige tilldelat. 

 

Jag har begärt att få ta del av minnesanteckningar från beredningarna, men 

har fått till svar att dessa inte är allmänna handlingar och därför inte kommer 

att lämnas ut (mail från diariet, 5 september). Därmed råder en fullständig 

brist på transparens kring hur beredning sker. 

 

Mina tidigare initiativ i kommunstyrelsen har rutinmässigt skickats till 

"beredning" av Framtid Ljusdal, utan att någon återkoppling getts. 

Exempelvis: 

 Initiativet om att upprätta ett socialt hållbarhetsbokslut och ett 

miljöbokslut inför årsredovisningen 2023 skickades till beredning 

den 12 oktober 2023. Årsredovisningen för 2023 passerade utan att 

jag fick någon återkoppling om vad som hänt med mitt ärende. 
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 Ett initiativärende, som jag tillsammans med Centerpartiet lämnade 

in om att starta en ödehusinventering, skickades till beredning den 9 

november 2023, men ingen återkoppling har skett sedan dess. 

 Ett annat initiativ, som jag väckte den 11 april 2024, rörde varför 

 Naturskyddsföreningens ansökan, riktad till kommunstyrelsen, inte 

 behandlades där. Återigen, ingen återkoppling har skett. 

 Den 11 juni 2024 väcktes ett initiativ om laddinfrastruktur, vilket 

skulle återkopplas vid arbetsutskottet i augusti. Detta skedde inte 

heller. 

 

Nu när initiativärendet om "Kor på rot" återigen skickas till beredning, hade 

jag gärna sett att beslutet inkluderade ett tillägg om när och hur återkoppling 

skulle ske, samt att oppositionsrådet skulle få möjlighet att närvara vid 

beredningen.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

KS beredning 
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§ 189 Dnr KS-00323/2024  

Initiativärende från Lena Svahn (S) gällande det 
fortsatta arbetet för ett tryggare och mer attraktivt 
resecentrum 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Ärendet får tas upp på dagordningen.  

 

2. Ärendet skickas till beredningen.  

Sammanfattning av ärendet 

Lena Svahn (S) har väckt ett initiativärende gällande det fortsatta arbetet för 

ett tryggare och mer attraktivt resecentrum.  

Beslutsunderlag 

Initiativärende 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Ärendet skickas till beredningen.  

Propositionsordning 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet får tas upp på 

dagordningen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag sitt eget yrkande att 

ärendet skickas till beredningen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

KS beredning 
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§ 174 Dnr KS-00433/2023  


Planprogram för Stavsätter- handelsutredning. 
Information 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet. 


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen beslutade i april 2024 att anslå 150 000 kronor ur 


utvecklingsreserven för en direktupphandling av en handelsutredning för 


Ljusdal med en tillhörande konsekvensanalys i enlighet med alternativ två. 


 


Syftet med handelsutredningen är att belysa konsekvenser och utvecklings-


möjligheter för handeln i Ljusdal. Utredningen innehåller och tar hänsyn till 


dagens utbud, framtida marknadspotential, handelns behov, förmodad 


påverkan på befintlig handel i Ljusdal, Färila och Järvsö centrum, tydliga 


trender samt vara ett underlag för Ljusdals handels fortsatta utveckling. 


 


Det övergripande syftet med uppdraget är att förse kommunen med ett 


planeringsunderlag för det pågående arbete med ett planprogram för området 


Stavsätter i Ljusdal. Utredningen blir en vägledning för handelsetableringar 


på kort sikt, men även ett underlag för etableringsförfrågningar på längre sikt 


då utredningen syftar till att bli ett underlag till det pågående arbetet med en 


ny översiktsplan. 


 


Utredningens mål 


 


I handelsutredningen beskrivs vilken fördelning av olika typer av handel som 


är mest lämplig under de förutsättningar som gäller för Ljusdals kommun. 


Målet med handelsutredningen är att förse Ljusdals kommun med ett 


material som kan användas som ett underlag för ett politiskt ställnings-


tagande gällande en möjlig begränsning av markanvändningen detaljhandel 


inom planprogrammet för Stavsätter. 


 


Utredningens analyserar vad olika typer av detaljhandelsetableringar skulle 


ha för konsekvenser för handeln främst inom tätortstriangeln, men också för 


hela Ljusdals kommun. Utredningen blir en fallstudie för området Stavsätter 
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i Ljusdals kommun, men målet är att utredningen blir vägledande för 


liknande handelsförfrågningar framöver. 


 


Beslut i handelsfrågan 


 


Förslag från planprogrammets styrgrupp är att beslut om att begränsa handel 


eller inte på Stavsätter ska beredas i arbetsutskottet 17 oktober och beslutas 


av kommunstyrelsen 7 november. 


 


Konsult Henrik Wallin informerar om handelsutredningen. 


 


Nulägesanalys- handel 


 Stark utveckling för handeln i Ljusdal. 


 Dagligvaruhandeln har återhämtat sig efter butiksbranden i Järvsö 


och har stått emot ökad konkurrens från Bollnäs. 


 Stark utveckling i sällanköpsvaruhandeln. 


 Nyetableringar i sällanköpsvaruhandeln har drivit på utvecklingen.        


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 87 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Propositionsordning 


Akt  
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§ 175 Dnr KS-00170/2024  


Ansökan från Hälsinglands Hembygdskrets om bidrag 
för byggnadsantikvariska åtgärder 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Ansökan avslås.  


Sammanfattning av ärendet 


Hälsinglands hembygdskrets har återigen inkommit med en ansökan om 


kompletterande kommunala bidrag för nödvändiga underhållsåtgärder för 


dels Karlsgården i Bondarv i Järvsö samt för Bergmans skojegård vid 


Harsens fäbodvall i Järvsö. 


 


Kommunstyrelseförvaltningens ekonomienhet bedömer att stor restriktivitet 


ska prägla kommunens bidragsgivning utanför ordinarie bidragsformer samt 


att kommunen för närvarande har en negativ årsprognos 2024 och föreslår 


därför att ansökan avslås. 


 


Hälsinglands hembygdskrets ansökte tidigare om kommunala bidrag för 


nödvändiga underhållsåtgärder dels för Karlsgården i Järvsö samt dels för 


Bergmans skojegård vid Harsens fäbodvall i Järvsö enligt nedan. 


 


Kommunstyrelsen beslutade 12 oktober 2023, § 186 att bevilja kretsen ett 


bidrag med 120 000 kronor för byggnadsantikvariska åtgärder, vilket avsåg 


kretsens egenfinansiering. 


 


Hälsinglands hembygdskrets ansöker nu återigen hos kommunstyrelsen i 


Ljusdals kommun om ytterligare kompletterande kommunalt bidrag för 


egenfinansieringen med 29 000 kronor för Karlsgården och med 61 744 


kronor för Bergmans skojegård, totalt 90 744 kronor. 


 


Bedömning 


 


Det finns i dagsläget kommunala bidrag till kulturföreningar, men dessa 


avser i huvudsak bidrag för fasta driftkostnader. Denna bidragsansökan 


handlar om bidrag för en egeninsats för att finansiera investeringsliknande 


byggnadsantikvariska underhållsåtgärder i externt ägda byggnader, varför de 


hanteras i särskild ordning. 
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En kommun har skyldighet att ha en god ekonomisk hushållning i sin 


verksamhet. Kommunala medel ska hanteras med försiktighet. Av detta 


följer att stor restriktivitet ska prägla kommunens bidragsgivning utanför 


ordinarie bidragsformer.  


 


Kommunen befinner sig dessutom i ett ansträngt ekonomiskt läge med en 


negativ årsprognos 2024. Det finns även i dagsläget stora underhålls- och 


upprustningsbehov av kommunens egna lokaler i kärnverksamheten som 


vida överstiger tillgängliga resurser. Detta ställer stora krav på prioritering 


och hushållning av kommunens medel. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen föreslår mot bakgrund av ovanstående att 


ansökan avslås. 


 


Arbetsutskottet föreslår att ansökan avslås.  


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 99 


Förslag till beslut 13 maj 2024 


Ansökan inklusive bilagor från Hälsinglands Hembygdskrets 26 april 2024 


Yrkanden 


Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): 


Bifall till ansökan. 


 


Lars Molin (M): Bifall till arbetsutskottets förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 


kommunstyrelsen bifaller Lars Molins  yrkande.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för Lars Molins yrkande, Nej-röst för Lena Svahns m fl yrkande.  
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Omröstningsresultat 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat bifalla Lars 


Molins yrkande. 


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 


Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 


Ja. 


 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej.  


Reservationer 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) reserverar sig mot beslutet.  


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Hälsinglands Hembygdskrets 
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§ 176 Dnr KS-00267/2024  


Ersättning av kommunala VA-anläggningar i Sandsjö  


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Kommunala VA-anläggningar i Sandsjö ska ersättas med enskilda 


 anläggningar.  


 


2. Det kommunala ansvaret upphör när ersättningsanläggningar är anlagda 


 och godkända. 


Sammanfattning av ärendet 


Områdena med anslutna fastigheter till den kommunala anläggningen i 


Sandsjö uppfyller inte Lagen om allmänna vattentjänsters krav på att VA-


anläggningen ska vara ett kommunalt ansvar, det vill säga försörja en samlad 


bebyggelse om 20–30 fastigheter. I Sandsjö är sju fastigheter anslutning till 


kommunalt spillvatten samt 19 fastigheter till kommunalt renvatten. Mindre 


än hälften av fastigheterna nyttjas för permanent boende. Det finns inget som 


tyder på att andelen permanentboende kommer att öka.  


 


En låg nyttjandegrad av fastigheter samt relativt långa ledningar innebär en 


för låg omsättning på vattnet, vilket blir problematiskt för funktionen på 


ledningar och verk.  


 


Ökade miljökrav på kommunala anläggningar innebär dessutom att 


kostnader för bland annat personaltid, kemikalier och el ökar. Enskilda 


anläggningar i stället för en kommunal bedöms bli ekonomiskt mer 


fördelaktigt både för VA-kollektivet och för den enskilda fastighetsägaren. 


 


Arbetsprocessen med att ersätta den kommunala anläggningen i Sandsjö är 


påbörjad genom att medborgardialog har genomförts där fastighetsägarna 


över lag ställer sig positiva till fortsatt utredning. Utredningsprocess, 


inklusive dialog med miljöenheten, om ersättningsanläggningar har påbörjats 


och visar att ersättning är teoretiskt genomförbart.  


 


I Sandsjö föreligger olika förutsättningar för olika fastigheter. Vissa har både 


kommunalt ren- och spillvatten och vissa har bara det ena. Förutsättningarna 
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på de separata fastigheterna att anlägga ersättningssanläggningar ser också 


olika ut, på vissa är det enkelt att genomföra och för andra krävs det mer 


utredningar. Likaså kan det finnas möjlighet för Ljusdal Vatten AB att enkelt 


anlägga ersättningsanläggningar för vissa fastigheter alternativt ersätta en 


nyttighet i taget.  


 


Processen för området i Sandsjö är nu i uppstartsskedet av utredningsfasen.  


För att Ljusdal Vatten AB ska kunna lägga resurser på vidare utredningar, 


till exempel utföra fältundersökningar och upphandla entreprenör, är det 


viktigt att formellt beslut om att verksamhetsområdet ska upphöra fattas 


(beslutspunkt 1).  


 


Beslutet är också ytterst viktigt för att kunna ge möjlighet för de fastighets-


ägare som själva vill genomföra anläggandet av ersättningsanläggning att 


påbörja det arbetet. I och med beslutet i kommunfullmäktige kan de 


fastighetsägarna avsluta sina kommunala anslutningar och anlägga egna 


anläggningar när de vill och är inte beroende av när Ljusdal Vatten AB:s 


planering.  


 


Beslutet om ersättning av kommunala anläggningar behöver fattas med en 


genomförandeperiod för att kunna hantera anläggandet av ersättnings-


anläggningar samt den juridiska processen (beslutspunkt 2).      


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 27 augusti 2024, § 101 


Förslag till beslut 16 augusti 2024 


Underlag från Ljusdal Vatten AB, 12 juli 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 177 Dnr KS-00308/2024  


Utredningsuppdrag gällande toalett i Lassekrog 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram kostnader för att få toaletten i 


 bruk. 


 


2.  Kommundirektören får i uppdrag att ta fram driftskostnader. 


 


3.  Uppdragen ska presenteras på kommunstyrelsens sammanträden 27 


 november 2024. 


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsens ordförande föreslår att kommundirektören ska få  


uppdrag att ta fram kostnader för att få toaletten i Lassekrog i bruk samt att 


ta fram driftskostnader.  


Beslutsunderlag 


Förslag från kommunstyrelsens ordförande 


Yrkanden 


Lena Svahn (S), Solange Nordh (C) och Kristoffer Kavallin (MP): I  första 


hand ska ärendet återremitteras för klargörande av kommunens utsikter runt 


att hitta en lösning tillsammans med Trafikverket. Kårböles situation ska 


ingå i kommunikationen för en nödvändig helhetsbild av trafikstråket.  


 


I andra hand om yrkas att: 


 


1. Kårböles situation ska ingå i samma ärende för en nödvändig helhetsbild 


 av trafikstråket.  


 


2. Investeringskostnader ska tas fram för rastplats på Lassekrog, med 


 beskrivning runt tänkt standard, kravspecifikationer och kvalité. Inklusive 


 ansökan om vägvisning med rastplatsmärke och skyltning både i 


 Lassekrog och Kårböle. 


 


3. Kalkyl på driftsätt och driftskostnad ska tas fram. 
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Lars Molin (M): Bifall till förslaget från kommunstyrelsens ordförande.  


 


Kristoffer Kavallin (MP): Ärendet ska i första hand återremitteras. 


 


I andra hand ska ärendet kompletteras med: 


 En tydlig redogörelse av den dialog som förts med Trafikverket om 


deras ansvar. 


 Beslutspunkt om ytterligare ansträngning för dialog och 


påtryckningar mot Trafikverket. 


 En tydlig redogörelse av den dialog (eller brist på densamma) som 


kommunen haft med Kårböle Byalag. 


 Beslutspunkt om dialog med Kårböle byalag för att säkerställa att den 


lösning som utreds fram även möter deras behov. 


 En tydlig redogörelse för vad Landsbygdsutvecklaren och andra 


ansvariga tjänstepersoner och politiker redan gjort för att driva frågan 


framåt. 


 


Jonas Rask-Samuelsson (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Kojbyns skötsel 


och förvaltning bör belysas utifrån eventuella samordningsvinster. 


 


Ärendet ajourneras. Efter 15 minuter återupptas förhandlingarna. 


 


Solange Nordh (C) och Kristoffer Kavallin (MP): Kommunstyrelsens 


ordförande får uppdrag att säkerställa att ärenden bereds och underlag 


tillhandahålls till kommunstyrelsen innan beslut. 


 


Henrik Karlström (SD): Bifall till ordförandens förslag. Avslag på övriga 


yrkanden. 


Propositionsordning nr 1 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 


återremissyrkande. Ordföranden finner att yrkandet avslås. Ärendet ska 


sålunda avgöras idag. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att avslå återremissyrkandet, Nej-röst för att bifalla 


återremissyrkandet. 
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Omröstningsresultat nr 1 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Lena 


Svahns m fl yrkande om återremiss.  


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 


Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 


Ja. 


 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 


 


Propositionsordning nr 2 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 


yrkanden. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår dessa. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att avslå Lena Svahns m fl yrkande, Nej-röst för att bifalla 


yrkandet. 


 


Omröstningsresultat nr 2 


 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Lena 


Svahns m fl yrkande. 


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 


Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 


Ja. 


 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 


 


Propositionsordning nr 3 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår dessa.  


 


Omröstning begärs. 
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Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att avslå Kristoffer Kavallins yrkande, Nej-röst för att bifalla 


yrkandet. 


 


Omröstningsresultat nr 3 


 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 


Kristoffer Kavallins yrkande. 


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 


Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 


Ja. 


 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 


 


Propositionsordning nr 4 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Solange Nordhs 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att avslå Solange Nordhs yrkande, Nej-röst för att bifalla 


yrkandet. 


 


Omröstningsresultat nr 4 


 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 


Solange Nordhs yrkande. 


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 


Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 


Ja. 


 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 
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Propositionsordning nr 5 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Jonas Rask-


Samuelssons yrkande.  Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår 


yrkandet.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att avslå Jonas Rask-Samuelssons yrkande, Nej-röst för att bifalla 


yrkandet. 


 


Omröstningsresultat nr 5 


 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Jonas 


Rask-Samuelssons yrkande. 


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 


Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 


Ja. 


 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 


 


Propositionsordning nr 6 


 


Ordföranden ställer slutligen proposition om bifall eller avslag till sitt eget 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


Reservationer 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer 


Kavallin (MP) och Solange Nordh (C) reserverar sig mot besluten.  


 


 


Beslutsexpediering 


Akt  


Kommundirektören för verkställande  
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§ 178 Dnr KS-00093/2024  


Motion från Solange Nordh (C) om höjd ersättning till 
valarbetare 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen bifalles såtillvida att arvodesersättningarna ses över.          


Sammanfattning av ärendet 


Solange Nordh (C) har lämnat en motion om höjd ersättning till valarbetare. 


 


I motionen skriver Solange Nordh: 


 


"De allmänna valen är kärnan av demokratin och fundamentet i vårt 


samhällsbygge. Det är här medborgarna gör sin främsta demokratiska insats 


för hur de politiska, dvs våra gemensamma resurser, besluten fattas och 


vilken inriktning samhället ska göra. Det är av vikt att valen kan genomföras 


säkert, öppet och tillgängligt för alla medborgare.  


 


För att detta ska vara möjligt behövs under valdagen många valarbetare. 


Dessa personer utför insatsen med egen och frivillig insats, med minimal 


ekonomisk ersättning. Vår situation är den att den gruppvalarbetare som är 


den mest trogna och kompetenta består av en alltmer åldrad församling. 


Kommunen har idag svårt att attrahera nya medborgare till dessa uppdrag 


och den viktiga insats de gör för demokratin.  


 


Ett av flera medel för att locka nya medborgare till uppdraget samt att 


erkänna betydelsen för de trogna valarbetarna är att se över den ekonomiska 


ersättningen. Det är också viktigt att ersättningen är likvärdig mellan 


kommunerna i Gävleborgs län. Idag har Ljusdals kommun en av de lägsta 


ersättningarna till valarbetarna – trots att uppdraget är lika viktigt i Ljusdals 


kommun som i till exempel Gävle eller Hudiksvalls kommuner. 


 


Med ekonomisk ersättning i nivå med Gävle kommun skulle det innebära 


ersättning beroende på uppdrag mellan 4–5,3 procent av riksdagsledamots 


arvode. Ekonomiskt innebär det cirka 70 000 kronor extra i kostnad för 
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kommunen. Centerpartiet föreslår med anledning av att stärka 


valengagemanget: 


 


 att höja arvode för valarbetare i de allmänna valen i nivå med Gävle 


kommuns nivåer. 


 


 att säkerställa att arvode är indexuppräknat. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 26 februari 2024, § 26 att skicka motionen 


till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade motionen till valnämnden för yttrande. 


 


Valnämnden föreslår att motionen avslås. I sitt yttrande skriver nämnden att 


valnämnden vid sitt januarisammanträde beslutade att avslå ett yrkande från 


Daniel Sunesson och Solange Nordh om att arvodesersättningen till röst-


mottagare, inklusive ordförande och vice ordförande, i Ljusdals kommun vid 


valet 2024 höjs till att ligga i nivå med Gävle kommuns arvoden 2024. Efter 


det har Solange Nordh lämnat en motion till kommunfullmäktige om höjd 


ersättning till valarbetare. 


             


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att vid 


valnämndens sammanträde i januari avslogs ett yrkande gällande detta. Att 


låsa ersättningen mot en nivå som Gävle har är inte rätt väg att gå, då det kan 


vara vanskligt då ersättningen både kan ökas och sänkas.  


 


Jag anser dock att man behöver se över arvodesersättningen så att Ljusdals 


valarbetare ligger i nivå med liknande orter. 


 


Därmed anser jag att motionen ska bifallas såtillvida att arvodesersätt-


ningarna ses över.  


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 93 


Förslag till beslut 28 maj 2024 


Yttrande från Valnämnden 2 april 2024 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 februari 2024, § 26 


Motion 26 februari  


Yrkanden 


Irène Jonsson (S): Ärendet ska återremitteras.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Irène Jonssons 


återremissyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 179 Dnr KS-00478/2023  


Medborgarförslag om elljusspår på Mågamon 


Kommunstyrelsens förslag 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om elljusspår på Mågamon har 


inkommit. 


 


Förslagsställaren skriver att "jag tycker det vore guld om ni gjorde ett 


elljusspår på Mågamon. Det kanske skulle räcka om ni tog 3,5 km-spåret. 


 


Det är så otroligt många som är på Måga och om det fanns ljus där skulle 


man även kunna dra upp skidspår vintertid." 


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 oktober 2023, § 147 att skicka medborgar-


förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget för yttrande till 


samhällsservicenämnden.  


 


Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 


yttrande skriver nämnden att i dagsläget finns nio etablerade kommunala 


elljusspår för skidåkning och löpträning i kommunen där fritidsenheten, i 


vissa fall i samverkan med föreningslivet, ansvarar för drift och underhåll av 


anläggningarna.  


 


Inga ekonomiska möjligheter bedöms finnas i dagsläget att ytterligare utöka 


antalet kommunala elljusspår i kommunen, och därför föreslår nämnden att 


medborgarförslaget ska avslås.            


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunen idag 


har nio etablerade kommunala elljusspår för skidåkning och löpträning där 


fritidsenheten, i vissa fall, samverkar med föreningslivet, gällande ansvaret 
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för drift och underhåll av anläggningarna. Idag har kommunen inga 


ekonomiska möjligheter att utöka antalet kommunala elljusspår. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska avslås. 


 


Arbetsutskottet föreslår 11 juni 2024, § 94 att medborgarförslaget avslås. 


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 94 


Förslag till beslut 28 maj 2024 


Samhällsservicenämndens yttrande 19 april 2024 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 oktober 2023, § 147 


Medborgarförslag 23 oktober 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 180 Dnr KS-00374/2023  


Medborgarförslag om trafiksäkerhetsåtgärder runt 
Stenhamreskolan 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Medborgarförslaget återremitteras.    


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om trafiksäkerhetsåtgärder runt 


Stenhamreskolan har inkommit. Förslagsställaren skriver: 


 


"Jag skriver till er som representant för flera boende på Stenhamregatan och 


Västra Gränsgatan med anledning av några trafikrelaterade problem som 


påverkar vårt område negativt. 


 


Det handlar om fordon, mestadels EPA-traktorer, som framförs och parkeras 


på våra gator under skoldagar, mellan klockan 08:00 och 16:00. På Sten-


hamregatan har det blivit vanligt att våra privata uppfarter används som 


vändplatser för dessa fordon, då gatan saknar vändplats. Detta skapar en 


säkerhetsrisk för lekande barn när dessa fordon framförs i hög hastighet. 


 


På Västra Gränsgatan är det liknande problem men med en annan vinkling. 


Där skapar parkerade fordon hinder som försvårar framkomligheten, 


speciellt vid möten mellan fordon. 


 


Vi tror att dessa problem kan åtgärdas genom att införa ett parkeringsförbud 


på Stenhamregatan och Västra Gränsgatan under de specificerade tiderna. 


Dessutom skulle vägbulor på strategiska platser längs Västra Gränsgatan 


kunna hålla hastigheterna på en acceptabel nivå. 


 


Parkeringsbehovet i området är välkänt, vilket framgick i Ljusdals-Posten 


redan den 5 maj 2022 på sidan 5, när de skrev om att den yta som nyttjades 


för parkering av EPA-traktorer omvandlades till personalparkering. Som 


respons på detta problem föreslår vi att anlägga en ny parkeringsyta på 


ängen, nedanför Stenhamreskolan, som vetter mot kolonilotterna. 


 


Vi ser fram emot att höra från er.” 
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Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 118 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 


för yttrande. 


 


Samhällsservicenämnden skriver i sitt yttrande att gata- och parkenheten 


liksom förslagsställaren upplever att trafiksituationen runt Stenhamreskolan 


är problematisk. Att införa parkeringsförbud på Stenhamregatan och Västra 


Gränsgatan utan att kunna erbjuda ett alternativ innebär att problemet bara 


flyttas till andra gator i närheten. Bedömningen är att skolan som är en 


arbetsplats för både lärare och elever har utrymmen för att utöka parkerings-


ytorna inom egen kvartersmark. Förslagsvis bör det kunna gå att anlägga 


parkering i anslutning till befintlig grusparkering mot Västra Gränsgatan. Att 


enligt förslaget anlägga en parkering sydväst om Västra Gränsgatan innebär 


en ytterligare utfart vilket om möjligt bör undvikas. Gata- och parkenheten 


kan därefter se över parkeringsförbud inom aktuellt område. 


Vad gäller farthinder så finns ett på Västra Gränsgatan, och om denna 


lösning genomförs ser Gatapark i nuläget inget ytterligare behov av 


farthinder.  


 


Därmed föreslår samhällsservicenämnden att medborgarförslaget ska 


bifallas. 


 


Därefter skickades medborgarförslaget för yttrande till Ljusdalshem och 


Stenhamreskolan. 


 


Ljusdalshems vd  skriver i sitt yttrande att då Stenhamreskolan upplevde 


stora problem med EPA-traktorer inne på skolområdet och vid parkeringen 


inne på skolområdet, så gjordes parkeringen om till personalparkering för 


skolans anställda. Information gick ut till föräldrar och elever och där 


informerades det även om att det fanns lediga parkeringsplatser att hyra 


bredvid skolan hos fastighet och gata- och parkenheten. Fastighet har i 


skrivande stund 20 lediga parkeringsplatser för uthyrning vid skolan och det 


finns säkert lediga parkeringsplatser att hyra av gata- och parkenheten. Om 


man skall investera i nya parkeringar så måste investeringspengar anslås, 


antingen att det går på fastighets budget eller skolans. Skall det vara 


motorvärmare på dessa nya parkeringar eller inte? Hur man än gör så kostar 


denna investering pengar och någon måste betala kapitaltjänstkostnaden, el- 


samt snö-/gruskostnaden på sin budget. 


 


"Mitt förslag är att man först inför parkeringsförbud på de gator som man har 


problem på samtidigt som man återigen går ut med information till föräldrar 
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och elever om att det finns parkeringsplatser att hyra. Med övervakning och 


bötfällning av felparkerade fordon finns ett bra incitament till att hyra en 


parkeringsplats. Skulle det visa sig att det efter denna åtgärd, saknas 


parkeringsplatser så får investeringsmedel anslås och beslut tas om viken 


budget denna investering skall belasta." 


 


Stenhamreskolans rektor skriver i sitt yttrande att hon håller med förslags-


ställaren och gata- och parkenheten om att trafiksituationen runt Stenhamre-


skolan är problematisk. Hon vill betona vikten av att om det blir ett parke-


ringsförbud på Stenhamregatan och Västra Gränsgatan måste det erbjudas 


fler parkeringsplatser i anslutning till skolan.  


 


”För skolans del är det viktigt att inte ta grönområdet i kurvan i anspråk till 


ny parkering då den ytan används flitigt i undervisningen i idrott och hälsa. 


Däremot finns det utrymme för detta längst Västra Gränsgatan innan 


nuvarande parkeringar. 


 


Min uppfattning är att detta bör bli en gratis parkering utan elstolpar så 


ungdomarna kan ha råd att parkera här. Åldersgränsen för AM-kort väntas 


höjas till 16 år, detta ska röstas igenom i EU parlamentet. Detta skulle kunna 


innebära att problemet ser annorlunda ut om något år då våra elever i så fall 


inte kör EPA förrän eventuellt sista terminen i åk 9." 


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att då Stenhamre-


skolan är en arbetsplats för både lärare och elever bör man hitta en lösning 


för att tillgodose parkeringar, både för lärare men också för elever med EPA-


traktorer. 


 


Att kommunen idag har parkeringar som är avgiftsbelagda är även det ett 


problem, då jag ser möjligheten att upplåta platser till EPA-traktorerna utan 


att ta en avgift. Detta borde vara en enkel lösning för att komma till rätta 


med parkeringsproblemen i området. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska bifallas. 


 


Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget bifalles. 
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Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 96 


Förslag till beslut 28 maj 2024 


Yttrande från Stenhamreskolan 13 maj 2024 


Yttrande från Ljusdalshem 14 mars 2024 


Samhällsservicenämndens yttrande 20 februari 2024, § 13 


Medborgarförslag 16 augusti 2023 


Yrkanden 


Lena Svahn (S): Ärendet ska återremitteras.  


 


Ajournering  begärs. Efter fem minuter återupptas förhandlingen.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 


yrkande om återremiss. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


KSAU 
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§ 181 Dnr KS-00283/2024  


Initiativärende från Lena Svahn (S) om framtiden för 
Kyrksjöbadet 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Ärendet skickas till samhällsservicenämnden för yttrande.  


Sammanfattning av ärendet 


Lena Svahn (S) har vid ett tidigare ärende lämnat ett initiativärende. Ärendet 


hann inte behandlas vid det ärende som det väcktes. 


 


Lena Svahn skriver: 


 


"Debatt om Kyrksjöbadet har väckts i media med en missvisande 


uppfattning att kommunen inte ansvarar för det. Diskussion om 


byggkostnad, drift och skötsel ägde rum i samhällsutvecklingsutskottet 


2015-06-09 (0464/2010). Där framgår att driftskostnaden för skötseln 


kommer lösas internt inom förvaltningen ihop med det övriga parkområdet. 


Naturligtvis är det kommunens badplats när kommunen investerat i den och 


driften är utredd.  


 


Jag anser att kommunen inte tar det ansvar vi ska och platsen förfaller. 


Politiken bör ställning till om Kyrksjöbadet ska fortsätta existera som ett 


kommunalt bad eller om platsen ska rensas och snyggas upp till en vanlig 


mötesplats att vara på. Kommunchefen har redan ett uppdrag (§52, KS mars 


2023) att se över statusen på kommunens badplatser samt Folkparkbadet, 


trots att årliga besiktningar görs på de andra fem badplatserna. Jag föreslår 


att Kyrksjöbadet läggs in i det ärendet och utreds. 


  


För att politiken ska kunna ta ställning till om badplatsen är lämplig behöver 


bakgrunden redogöras för, där bland annat avloppsvatten läckt ut, botten-


slammet innehåller farliga kemiska ämnen, badet har stundtals varit stängt 


och en bottenmatta för att säkra badmiljön har lagts ut. En riskanalys av 


miljö och säkerhet behöver göras. Ungefärlig driftskostnad måste också 


tydliggöras.  Om platsen är lämplig ska kommunen sköta den såväl som allt 


annat runt omkring. 
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Jag yrkar sammanfattningsvis på följande: 


 Kyrksjöbadets fortsatta varande ska beslutas utifrån en utredning och 


riskanalys av miljö och säkerhet. 


 Driftskostnad ska beräknas för ställningstagandet. 


 Beslutet/listan över kommunala badplatser ska revideras i enlighet 


med samhällsutvecklingsutskottets protokoll. 


Beslutsunderlag 


Initiativärende 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att ärendet skickas till samhällsservicenämnden för 


yttrande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden för yttrande 
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§ 182 Dnr KS-00296/2024  


Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) gällande 
kommunstyrelsens utövande av uppsiktsplikt 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Kristoffer Kavallins yrkande avslås.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har vid ett tidigare sammanträde lämnat in ett 


initiativärende gällande kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 


 


Kristoffer Kavallin skriver:  


 


Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen (kapitel 6, § 1) en uppsiktsplikt 


över nämnder och kommunala bolag. Denna plikt innefattar att säkerställa att  


verksamheten bedrivs i enlighet med kommunfullmäktiges beslut, gällande 


lagar samt med en ekonomisk styrning som är hållbar och effektiv. Som 


ledamöter i kommunstyrelsen har vi ett gemensamt ansvar att se till att 


uppsiktsplikten utövas systematiskt och korrekt för att garantera att hela 


kommunens verksamhet fungerar väl och i enlighet med de ramar som 


fastställts. 


 


Under Framtid Ljusdals styre har det vid flertalet gånger kommit 


anmärkningar från revisionen och flertalet granskningar och rapporter som 


kan underminera medborgarnas förtroende att detta arbete sköts på ett 


tillfredsställande sätt. 


 


Jag föreslår härmed att kommunstyrelsens ordförande, Pernilla Färlin (M), 


lämnar en utförlig redogörelse för hur kommunstyrelsen under hennes 


ledning säkerställer att kommunstyrelsen uppfyller detta centrala uppdrag på 


ett systematiskt och korrekt sätt. Denna redogörelse bör inkludera, men inte  


begränsas till, följande: 


1.  Hur uppsiktsplikten praktiskt utövas i relation till nämnder och 


 kommunala bolag. Vilka rutiner finns? Årshjul? Checklistor? 


2.  Vilka rutiner och processer som finns på plats för att följa upp och  


 övervaka att verksamheterna sköts ändamålsenligt och enligt lag. 


3.  Hur den ekonomiska uppföljningen sker, och vilka verktyg eller metoder  


 som används för att säkerställa en god ekonomisk kontroll. 
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4.  Hur kommunstyrelsen rapporterar till kommunfullmäktige om sitt  


 uppföljningsarbete. 


5. Hur eventuella brister eller problem som upptäcks inom ramen för  


 uppsiktsplikten åtgärdas. 


 


Syftet med detta initiativärende är att öka transparensen och medborgarnas  


förtroende för det politiska styret genom att säkerställa att kommunstyrelsens  


uppsiktsplikt utövas på ett förutsägbart, korrekt och tillfredsställande sätt. En  


tydlig och detaljerad redogörelse kommer att bidra till att stärka vårt  


gemensamma arbete för kommunens bästa och säkerställa att vi agerar i  


enlighet med de skyldigheter som åligger kommunstyrelsen. 


 


Jag föreslår att kommunstyrelsens ordförande Pernilla återkommer till  


kommunstyrelsen med en skriftlig redogörelse, som sedan kan diskuteras vid 


ett kommande sammanträde. " 


Beslutsunderlag 


Initiativärende 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att Kristoffer Kavallins yrkande avslås. Ordföranden 


finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


Protokollsanteckning 


Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 183 Dnr KS-00307/2024  


Val av ledamot i Kommunala pensionärsrådet 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Lena Svahn (S) väljs till ledamot i Kommunala pensionärsrådet. 


 


2. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen antog i maj månad ett nytt reglemente för Kommunala 


pensionärsrådet (KPR). 


 


I reglementet står att pensionärsföreningarna utser sex ordinarie ledamöter. 


Kommunen representeras av kommunstyrelsens ordförande, 


omsorgsnämndens ordförande samt ytterligare en ledamot. 


 


Ordförande i KPR utses av pensionärsföreningarna. Kommunstyrelsen utser 


vice ordförande.  


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att oppositionsråd Lena Svahn (S) väljs till ledamot i 


Kommunala pensionärsrådet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Lena Svahn 


Förtroendemannaregister 


Kommunala pensionärsrådet 
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§ 184 Dnr KS-00309/2024  


Tillsättande av en fullmäktigeberedning med uppgift att 
se över kommunens nämndorganisation i syfte att 
skapa en mer effektiv politisk organisation 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  En fullmäktigeberedning tillsätts med uppgift att se över och komma med       


     förslag på en nämndorganisation i syfte att få en mer effektiv politisk      


     organisation. 


 


2.   Förslaget ska vara klart senast 30 juni 2025. 


 


3.    En ledamot och en ersättare från varje parti ska väljas till   


 fullmäktigeberedningen. Utöver detta ska en ordförande väljas. Ersättare 


 deltar endast när ledamot är förhindrad att delta.  Valen ska ske på 


 kommunfullmäktiges sammanträde 30 september 2024.   


 


4.   Fullmäktigeberedningen ska ha tillgång till administrativt stöd av  


      kommunledningskontoret. 


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige beslutade i juni 2024 att fastställa grundstruktur till ny 


förvaltningsorganisation enligt organisationsutredningens framlagda förslag. 


Den nya organisationen ska gälla från 1 januari 2025. 


 


Utredningen av förvaltningsorganisationen identifierade fördelar med att 


även se den politiska nämndstrukturen. En hel del effekter kan nås genom att 


enbart omstrukturera förvaltningsorganisationen, men en genomlysning av 


även nämndstrukturen medför att det finns möjlighet att skapa en politisk 


organisation som speglar förvaltningen vad gäller att förenkla och förtydliga 


roller, ansvar, rutiner och processer. Projektgruppen rekommendationer var 


att en utredning gällande den politiska organisationen genomförs och 


påbörjas relativt skyndsamt efter beslutet om ny förvaltningsorganisation.  


 


Kommunstyrelsens ordförande föreslår att en fullmäktigeberedning tillsätts 


med uppgift att se över och komma med förslag på en nämndorganisation i 
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syfte att få en mer effektiv politisk organisation. Förslaget ska vara klart 


senast 30 juni 2025. En ledamot och en ersättare från varje parti ska väljas 


till fullmäktigeberedningen. Utöver detta ska en ordförande väljas. Ersättare 


deltar endast när ledamot är förhindrad att delta. Valen ska ske på 


kommunfullmäktiges sammanträde 30 september 2024.  


 


Fullmäktigeberedningen ska ha tillgång till administrativt stöd av 


kommunledningskontoret.       


Beslutsunderlag 


Förslag från kommunstyrelsens ordförande 17 september 2024 


Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Effektiv politisk 


organisation ska bytas ut till Funktionell, demokratisk och förankrad politisk 


organisation. 


 


Ersättarna ska alltid ha rätt att delta i fullmäktigeberedningen.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins yrkande om att byta ut ”Effektiv politisk organisation” mot 


Funktionell, demokratisk och förankrad politisk organisation. Ordföranden 


finner att kommunstyrelsen avslår detta. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för avslag till Kristoffer Kristoffer yrkande, Nej-röst för bifall till 


Kristoffer Kavallins yrkande. 


 


Omröstningsresultat 


 


Med 8 Ja-röster mot 3 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 


yrkandet. 


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Roger Kastman 


(KD), Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Kjell Israelsson (M) och Marie-


Louise Hellström (LB) röstar Ja. 
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Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer Kavallin (MP) och Solange Nordh 


(C) röstar Nej. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins yrkande om att ersättare alltid ska ha rätt att delta i 


fullmäktigeberedningarna. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår 


detta. 


 


Ordföranden ställer slutligen proposition om bifall eller avslag till sitt eget 


förslag om att tillsätta en fullmäktigeberedning. Ordföranden finner att 


kommunstyrelsen bifaller detta.   


 


 


Reservationer 


 


Kristoffer Kavallin (MP) och Jonas Rask-Samuelsson (C)reserverar sig mot 


beslutet. 
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§ 185 Dnr KS-00009/2024  


Delegationsbeslut 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Delgivningen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


För kommunstyrelsens kännedom finns delegationsbeslut nr 46-50. 


 


Samtliga delegationsbeslut finns tillgängliga vid sammanträdet.           


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 5 september 2024 


Förteckning över anmälda delegationsbeslut 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att delgivningen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Delegationspärm 
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§ 186 Dnr KS-00008/2024  


Protokoll för kommunstyrelsens kännedom - 
uppsiktsplikt 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 


beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 


information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 


denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 


protokoll som är aktuella är: 


 


 Omsorgsnämnden 28 augusti 


 Utbildningsnämnden 22 augusti 


 Samhällsservicenämnden 20 augusti 


 Arbetsmarknads- och socialnämnden 27 augusti 


 AB Ljusdalshem 22 augusti inklusive bilagor 


             


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 5 september 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 187 Dnr KS-00002/2024  


Verksamhetsplan och detaljbudget 2024 för 
omsorgsnämnden 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Omsorgsnämnden får inkomma till kommunstyrelsens sammanträde 27 


 november med verksamhetsplan och detaljbudget för 2025.           


Sammanfattning av ärendet 


Omsorgsförvaltningen har planerat att inkomma med verksamhetsplan och 


detaljbudget för 2025enligt fastställt tidsschema. På grund av höga 


arbetsbelastningar inom förvaltningen samt tillsättningen av en ny 


förvaltningschef, ser vi dock att en förlängning av inlämningstiden behövs. 


  


Vidare har förvaltningen ett ekonomiskt underskott, vilket kräver ytterligare 


arbete med framtagning och justering av åtgärdsplaner för att säkerställa 


långsiktig ekonomisk balans. Den nya ledningen behöver tid för att få en 


helhetsbild över situationen och kunna utarbeta nödvändiga planer. 


 


En förlängd tidsram för inlämning skulle ge den nya ledningen möjlighet att 


utarbeta en mer grundlig och hållbar plan, samt säkerställa att handlingarna 


är kompletta och tillfredsställande. 


 


Kommundirektör och kommunledningschef föreslår därför att 


inlämningstiden för de begärda handlingarna till kommunstyrelsen förlängs 


med en månad, till november 2024.        


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 25 september 2024  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förslaget. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, omsorgsnämnden, ekonomienheten 
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§ 188 Dnr KS-00324/2024  


Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) om "Kor på 
rot" och utvecklade upphandlingskrav 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Ärendet får tas upp på dagordningen.  


 


2. Ärendet skickas till beredningen. 


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) väcker ett initiativärende om "kor på rot" och 


utvecklade upphandlingskrav. 


 


En långsiktig förvaltning av jordbruksmarken kräver en långsiktig 


förvaltning av våra lantbrukare och detta är nödvändigt för att nå det 


nationella miljökvalitetsmålet ”Ett rikt odlingslandskap”. 


 


Att värna det lokala jordbruket säkrar en mångfald av små aktörer i vår 


kommun. Det innebär mer trygga, korta och mer klimat och miljövänliga 


försörjningskedjor samt en stärkt beredskap. 


 


Det gynnar också det lokala ekonomiska ekosystemet och bidrar starkt till 


det prioriterade målet ”Ljusdal ska ha ett blomstrande företagsklimat.” 


 


Vi som kommun har en viktig roll i att utveckla hållbarhetskriterier för 


upphandlingar som gynnar ekologiska och lokala producenter vilket 


samtidigt stärker beredskapen. 


 


Med det yrkas att kommunstyrelsen beslutar att: 


 


1. Utreda ”Kor på rot”, exempel från Härjedalen. 


2. Utreder hur upphandlingskraven kan utvecklas så de mera gynnar 


lokala och lokala ekologiska producenter.  


Beslutsunderlag 


Initiativärende 
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Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP):  ”Kor på rot”, exempel från Härjedalen, ska 


utredas. Det ska även utredas hur upphandlingskraven kan utvecklas så de 


mera gynnar lokala och lokala ekologiska producenter 


 


Pernilla Färlin (M) och Lars Molin (M): Ärendet skickas på beredning.  


Propositionsordning 


Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet får tas upp på 


dagordningen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag sitt eget yrkande att 


ärendet skickas på beredning. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 


bifaller detta.  


Protokollsanteckning 


Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig skriftligt mot beslutet: 


 


Det är viktigt att betona att min reservation i detta ärende inte handlar om att 


jag är emot att ärenden bereds. Tvärtom handlar den om hur Framtid Ljusdal 


hanterar de ärenden som de påstår att de bereder. 


 


Som ledamot i opposition representeras jag främst av oppositionsrådet, som 


nekas tillträde till beredningarna. Genom att agera på detta sätt förvägrar 


Framtid Ljusdal oppositionsrådet de nödvändiga förutsättningar som krävs 


för att fullgöra det uppdrag som kommunfullmäktige tilldelat. 


 


Jag har begärt att få ta del av minnesanteckningar från beredningarna, men 


har fått till svar att dessa inte är allmänna handlingar och därför inte kommer 


att lämnas ut (mail från diariet, 5 september). Därmed råder en fullständig 


brist på transparens kring hur beredning sker. 


 


Mina tidigare initiativ i kommunstyrelsen har rutinmässigt skickats till 


"beredning" av Framtid Ljusdal, utan att någon återkoppling getts. 


Exempelvis: 


 Initiativet om att upprätta ett socialt hållbarhetsbokslut och ett 


miljöbokslut inför årsredovisningen 2023 skickades till beredning 


den 12 oktober 2023. Årsredovisningen för 2023 passerade utan att 


jag fick någon återkoppling om vad som hänt med mitt ärende. 
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 Ett initiativärende, som jag tillsammans med Centerpartiet lämnade 


in om att starta en ödehusinventering, skickades till beredning den 9 


november 2023, men ingen återkoppling har skett sedan dess. 


 Ett annat initiativ, som jag väckte den 11 april 2024, rörde varför 


 Naturskyddsföreningens ansökan, riktad till kommunstyrelsen, inte 


 behandlades där. Återigen, ingen återkoppling har skett. 


 Den 11 juni 2024 väcktes ett initiativ om laddinfrastruktur, vilket 


skulle återkopplas vid arbetsutskottet i augusti. Detta skedde inte 


heller. 


 


Nu när initiativärendet om "Kor på rot" återigen skickas till beredning, hade 


jag gärna sett att beslutet inkluderade ett tillägg om när och hur återkoppling 


skulle ske, samt att oppositionsrådet skulle få möjlighet att närvara vid 


beredningen.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


KS beredning 
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§ 189 Dnr KS-00323/2024  


Initiativärende från Lena Svahn (S) gällande det 
fortsatta arbetet för ett tryggare och mer attraktivt 
resecentrum 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Ärendet får tas upp på dagordningen.  


 


2. Ärendet skickas till beredningen.  


Sammanfattning av ärendet 


Lena Svahn (S) har väckt ett initiativärende gällande det fortsatta arbetet för 


ett tryggare och mer attraktivt resecentrum.  


Beslutsunderlag 


Initiativärende 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Ärendet skickas till beredningen.  


Propositionsordning 


Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet får tas upp på 


dagordningen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag sitt eget yrkande att 


ärendet skickas till beredningen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


KS beredning 


 





